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Zápis ze schůze ÚOK chovatelů holubů ČSCH se zástupci klubů chovatelů holubů.   

Konference se konala dne 8. května 2015 v zasedací místnosti ZO ČSCH Litovel. 

 

Za ÚOK chovatelů holubů: Pavel Wieder, Jiří Holaň a Jiří Kristek  

Omluveni: Bc. Ondřej Matouš a Mgr. Bc. Alexandr Veselý.  

Za revizní komisi ÚOK: Jiří Ludvík  

Omluveni: Ing. Václav Krůta a Oldřich Vízek 

Hosté: MVDr. Polášek, RNDr. Milan Tyller, místopředseda standardové komise ÚOK, Martin 

Kabát, DiS., generální sekretář ČSCH 

 

delegáti - z klubů chovatelů holubů: bradavičnatých plemen holubů, brněnských voláčů, 

českých bubláků, českých čejek a lysek, českých staváků, českých voláčů sivých, gigantů a 

výstavních holubů, hýlů a norimberských skřivanů, chocholatých staváků, kingů, koburských 

skřivanů a římanů, moravských moráků, moravských pštrosů, moravských voláčů sedlatých a 

moravských bělohlávků, německých výstavních holubů, ostravských bagdet, rakovnických 

kotrláků, rysů, slezských plemen, strukturových holubů a velkých voláčů 

 

Konference se nezúčastnili delegáti klubů chovatelů holubů:  
benešovských holubů, českých rejdičů a pražských rejdičů středozobých, moravských bagdet, 

prácheňských káníků, pražských krátkozobých rejdičů, rejdičů a racků a slepičáků. 

 

 

Jednání zahájil předseda ÚOK chovatelů holubů Pavel Wieder, který přivítal všechny účastníky 

jednání. Ocenil toto neformální setkání holubářů, které se stává tradicí. Představil předsedající a 

členy odborné komise a pracovních komisí.  

Dále představil připravený program jednání.  
  

 

P R O G R A M: 

 
1. Hodnocení šlechtitelské práce, plemenné chovy holubů – Jiří Kristek 

2. Aktuální dění v činnosti sboru posuzovatelů – Jiří Holáň 

3. Zpráva standardové komise a informace o evropské výstavě v Métách – Pavel Wieder 

4. Přednáška o veterinární péči v chovu holubů – MVDr. Michael Polášek 

5. Diskuse 

6. Uplatnění genetiky v praxi -  RNDr Milan Tyller  
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Ad 1). Hodnocení šlechtitelské práce, plemenné chovy holubů  

V tomto bodě informoval Jiří Kristek –    
Hodnocení šlechtitelské práce klubů. 

Vážení přátelé, všechny Vás srdečně zdravím a chtěl bych Vás informovat o činnosti 

jednotlivých klubů.  

České holubářství má v evidenci 28 chovatelských klubů, některé kluby sdružují více plemen 

holubů. Cílem jednotlivých klubů je sdružování vyspělých chovatelů, kteří mají stejné zájmy a 

cíle. 

Informoval o plnění úkolů ve zpracování šlechtitelských plánů jednotlivých klubů a vypracování 

hodnotících tabulek. Kluby musí určit, co chtějí na plemenu šlechtit a zlepšovat. 

 

Chovatelské kluby holubů  tabulka 

hodnocení  

šlechtitelské plány 2015 

Benešovských holubů ano  stručný doplnit 

Bradavičnatých plemen ano  česká bagdeta, ostatní 

doplnit 

Brněnských voláčů                                                  Ano vzorně zpracovaný 

Českých bubláků                                                     ano  dobrý 

Českých čejek a lysek  ano  není 

Českých rejdičů a pražských rejdičů 

středozobých     

ano vzorný 

Českých staváků          ano není 

Českých voláčů sivý  ano dobrý 

Gigantů a výstavních holubů   ano vzorný 

Hýlů a norimberských skřivanů    ano dobrý 

Chocholatých voláčů        ne není 

Koburských skřivanů a římanů         ne není 

Kingů         ne není 

Moravských bagdet  ano dobrý 

Moravských moráků   ano dobrý 

Moravských pštrosů     ano není 

Moravských voláčů sedlatých a 

bělohlávků 

ano není 

Německých výstavních holubů       ne není 

Ostravských bagdet   ano není 

Prácheňských káníků      ano  stručný, doplnit 

Pražských krátkozobých rejdičů  ano  stručný, doplnit 

Rakovnických kotrláků      ano  stručný, doplnit 

Rejdičů a racků     ano dobrý 

Rysů      ano dobrý 



Slepičáků  ne není 

Slezských plemen ano vzorný 

Strukturových holubů      ne není 

Velkých voláčů       ano vzorný 

 

Klubům, které nemají tyto podklady zpracované, doporučil tyto věci dát do pořádku, s ohledem 

na možnost vyplacení příspěvků pro kluby. Příspěvky jsou vyplaceny již pro 16 klubů. 

 

Doplnil Pavel Wieder – u mezinárodních plemen, je nutné dodržovat vzorník země původu. 

Šlechtitelské plány budou po vyhotovení umístěny na webové stránky ČSCH, pro potřeby 

chovatelů. ÚOK chovatelů holubů se snaží podporovat kluby z rozpočtu ÚOK, musí být odezva 

od klubů a splnění základních požadavků na šlechtění jednotlivých plemen. 

 

Doplnil RNDr. Milan Tyller – zpracování šlechtitelských plánů je důležité, měli by se upozornit 

na přednosti a vady i u zahraničních plemen a doporučit jakým směrem se má plemeno vyvíjet. 

 

Jiří Kristek podpořil zpracování šlechtitelských plánů, i s ohledem na posuzování holubů. 

Jako další zmínil webové stránky klubů – je nutné je aktualizovat a doplňovat. Některé stránky 

nejsou aktualizované i více než 3 roky. Musí být užitečné pro chovatele nejen naše, ale i 

chovatele zahraniční. Bylo by dobré i informovat o pořádání speciálních klubových výstavách. 

 

Jiří Kristek dále informoval o plemenných chovech holubů na roky 2015 – 2016. Při příležitosti 

konání Celostátní výstavy Chovatel 2014 v Lysé nad Labem. Přihlášeno bylo celkem 50 kolekcí, 

v prvním kole uznávacího řízení splnilo podmínky 42 kolekcí, 7 kolekcí nesplnilo podmínky 

uznávacího řízení, a jedna kolekce nebyla dodána. Ve druhém kole uznávacího řízení splnilo 

podmínky 38 kolekcí, v průběhu uznávacího řízení, byl jeden PCH zrušen z důvodů úmrtí 

chovatele pana Svobody Milana, který byl dlouholetým držitelem plemenného chovu. Celkem, na 

období let 2015- 2016 je uznáno 37 plemenných chovů, z toho počtu je 16 nových plemenných 

chovů a jeden plemenný chov získal mladý chovatel. 

 

PCH na roky 2015 - 2016 

Příjmení Jméno Plemeno 

Barták Pavel Moravský pštros černý 

Knotner Ing. Jiří Moravský pštros červený 

Slabý Josef Moravský pštros žlutý 

Otruba Ing. Miroslav  Moravský pštros modrý černopruhý 

Otruba Ing. Miroslav  Moravský pštros modrý bělopruhý 

Kelbl Jan Moravský pštros černý šupinatý 

Říha Jiří Moravský pštros černý šupinatý 

Kejzlar Petr Rys modrý šupkatý 

Kutra Radim Rys modrý šupkatý 

Kristek Jiří Rys stříbrný šupkatý 

Matouš, Bc. Ondřej  Gigant tmavý kapratý 

Svatoň František Benešovský holub bílý 



Šulák Karel Indián 

Kunhart Josef Dragoun modrý černopruhý 

Wieder Pavel Ostravská bagdeta bílá 

Kropáček Jaromír Česká bagdeta červená bělopruhá 

Krupka Ing. Jaroslav Česká bagdeta černý čápek 

Kropáček Jaromír Česká bagdeta hnědý čápek 

Brückner Stanislav ČS černý lysý 

Bek Zdeněk ČS černý sedlatý  

Štěpánek František ČS modrý lysý 

Brückner Stanislav ČS modrý sedlatý 

Krůta Ing. Václav ČS žlutěplavý 

Krůta Ing. Václav ČS žlutý sedlatý 

Wieder Pavel Slezský voláč černá straka 

Erlich Josef Česká čejka bezrousá stříbřitá 

Erlich Josef Česká čejka rousná stříbřitá šupkatá 

Veselý, Mgr. Alexandr Kudrnáč žlutý bělouš 

Král, Ing. Karel Staroholandský kapucín černý 

Barcuch Dušan Rakovnický kotrlák bílý 

Barcuch Dušan Rakovnický kotrlák červený  

Barna Pavel Rakovnický kotrlák červený  

Barna Pavel Rakovnický kotrlák žlutý   

Barna Pavel Rakovnický kotrlák černý sedlatý   

Barcuch Dušan Rakovnický kotrlák červený sedlatý 

Piše Pavel Rakovnický kotrlák červený sedlatý 

Barcuch 

(MCH) 

Roman Rakovnický kotrlák žlutý sedlatý 

 

Přehled chovů podle plemen: 

8 plemenných chovů – rakovnický kotrlák, 7 plemenných chovů – moravský pštros, 6 

plemenných chovů – český stavák, 3 plemenné chovy – rys, 3 plemenné chovy – česká bagdeta, 2 

plemenné chovy – česká čejka, po jednom plemenném chovu – gigant, benešovský holub, indián, 

dragoun, ostravská bagdeta, slezský voláč, kudrnáč a staroholandský kapucín.    

Přehled uznaných chovů je zveřejněn v zápise z jednání ÚOK 1/2015 a umístěn na webových 

stránkách www.cschdz.eu, v sekci holubů. 

 

Pavel Wieder poděkoval za přednesenou zprávu a předal slovo Jiřímu Holaňovi.  

 

Ad 2). Aktuální dění v činnosti sboru posuzovatelů  

Jiří Holaň informoval o dění ve sboru – posuzovatelský sbor má celkem 79 posuzovatelů. Noví 

posuzovatelé přátelé Fara a Popelek, pozastavenou činnost mají 4 posuzovatelé, především za 

neúčast na školení nebo nevyřízení administrativních záležitostí. Adeptů pro funkci posuzovatele 

http://www.cschdz.eu/


je celkem 8. S adepty chce komise více pracovat, je připraven další turnus proškolování adeptů. 

Na proběhlých školeních se zúčastnilo jen 50% adeptů, to se musí zlepšit.  

Evropské školení posuzovatelů proběhlo v roce 2014 v italském Trevisu, zúčastnili se tři 

posuzovatelé – Pavel Wieder, Jiří Kristek a Jiří Holaň. Je potěšitelné, že o české posuzovatele je 

v Evropě zájem a posuzují na významných výstavách v zahraničí (Rakousko, Slovensko, Polsko 

a Německo). Poděkoval těmto posuzovatelům. Shromáždění sboru posuzovatelů, které se koná 

každoročně, se zúčastnilo 53 posuzovatelů, program jednání zahrnoval 16 bodů. Proběhlo udělení 

čestného členství ve sboru posuzovatelů holubů přátelům Dr. Chrastilovi a Hejralovi. Školení se 

zabývalo především evropským způsobem posuzování, kde jako hlavní téma byly zdůrazněny 

chyby, kterých se dopouštějí posuzovatelé při slovním vyjádření vad a předností u jednotlivých 

holubů.  Školení proběhlo formou diskuse v teoretické a praktické části. Praktická část proběhla 

na 16 plemenech holubů. Určitým překvapením je skutečnost, že posuzovatelé mají problém na 

holubech najít a přesně určit jeho přednosti. Málo se pracuje s pozicemi držení těla, postoj, 

volatost. Posuzovatelé se musí více zabývat typologií holubů. Evropské posuzování vyžaduje po 

posuzovatelích více znát dané plemeno, které posuzuje, slovní vyjádření posuzovatelů není vždy 

uváděno správně. Dalším negativním problémem u posuzovatelů je zkreslený a účelový pohled 

na evropský způsob posuzování. Platí zásada, žádný systém posuzování, není na 100%. 

Posuzovatel, který posoudí na výstavě dobře, a holubi správně, odborně rozdělí do tříd, tak není 

nikde stížnost na posouzení. Většina posuzovatelů na sobě bude muset ještě pracovat a školit se. 

Není možné, podle statistik, mít na výstavách více než 80% holubů výborných nebo vynikajících. 

Jiří Holaň zmínil, s ohledem na zpracování šlechtitelských plánů jednotlivých klubů, další práci 

s těmito podklady. Posuzovatelům bude na dalších školeních upřesňováno, na které přednosti 

nebo vady, se u jednotlivých plemen zaměřit. Zpracované podklady budou použité posuzovateli 

pro další posuzování a vylepšování plemenných znaků.  

Jiří Holaň zmínil i závěrečné usnesení z jednání sboru posuzovatelů, „Všem posuzovatelům 

organizovaným v ČSCH posuzovat na výstavách organizovaných v rámci ČSCH, u všech plemen 

holubů bez výjimky evropským způsobem posuzování“, kdy při hlasování o usnesení z 51 

přítomných posuzovatelů, se vyjádřilo 46 posuzovatelů pro schválení tohoto usnesení. 

Jiří Holaň na závěr svého vystoupení zmínil dobrou atmosféru při jednání sboru posuzovatelů. Je 

nutné práci posuzovatelů neustále zlepšovat a zlepšovat i chovy v České republice. 

 
Pavel Wieder poděkoval za přednesenou zprávu a pokračoval v jednání. 

 

Ad 3. Zpráva standardové komise a informace o evropské výstavě v Métách 
Pavel Wieder podal informace ze zasedání EE svazu. Připomněl proběhlé a připravené akce.  

Celou informaci přednesl na připravené prezentaci. 

Informoval o Generálním zasedání EE, květen 2015 – Mety, Evropské školení posuzovatelů 

Francie (termín a místo budou upřesněny) 

Předchozí akce:  



Evropské setkání holubářů – Muzeum Norimberk – zúčastnil se Mgr. Alexandr Veselý a Martin 

Smetana. 

V roce 2014 – Mezinárodní školení v Itálii, v Chovateli referováno 

Informace k Evropské výstavě 2015. Termín konání 13. -15. listopadu 2015. Velikost výstavy – 

odhad 35.000 zvířat, realita bude spíše 25.000 zvířat.  

Informace k výstavním podmínkám. Odstranění nutnosti vystavovatelů z více zemí přineslo 

snadnější cestu k evropským titulům bez potřeby obesílat výstavu chovateli dvou a více států. Při 

vystavení počtu 20 holubů v plemeni se uděluje Evropský šampion, musí být ohodnocen nejméně 

95 body. Když je u plemene vystaveno více jak 40 holubů, obdrží EŠ jak nejlepší holub, tak i 

holubice. Jestliže v rámci plemene bude vystaveno více než 20 holubů v rámci jednoho rázu, lze 

na tento ráz udělit dalšího EŠ. Jestliže bude vystaveno v jednom rázu 32 holubů, obdrží EŠ 

rovněž holub i holubice. Nejlepší kolekce z plemen zastoupených více než 20 holubi obdrží titul 

Evropský mistr, počet bodů v kolekci by neměl být menší než 376 bodů. Jestliže v rámci plemene 

bude vystaveno více než 20 holubů v rámci jednoho rázu, lze na tento ráz udělit Evropský mistr. 

U málo chovaných plemen může tyto sdružit vedoucí posuzovatel (obmann) do skupin s 

možnými přidělí Evropského mistra a Evropského šampiona. 

Čestné ceny budou udělené nejméně na každého desátého holuba. Každý vystavovatel 4 holubů 

obdrží evropskou plaketu. 

Barevné rázy, které neodpovídají přihlášce, budou normálně oceněny, ale nemají nárok na 

případnou cenu. Holubi starší 6 let nebudou posouzeni – verdikt neoceněn. Vystavovatelé mají 

možnost vystavovat jak kolekce, tak jednotlivce. 

Holubi přihlášení na výstavu nesmí mít snímatelný (poznávací) kroužek. 

Veterinární podmínky jsou stanoveny jako obvykle. Všechny informace budou průběžně 

zveřejňované a vystavovatelé budou včas informováni. 

ÚV ČSCH bude zajišťovat centrální svoz, přihlášky bude možno podávat jen přes kontaktní 

osoby, cestou sekretariátu ÚV ČSCH. 

Jako další informoval Pavel Wieder o práci standardové komise. 

Složení komise – Veselý Alexandr, Mgr., Bc. – předseda komise, Tyller Milan, RNDr. – 

místopředseda komise, Just Lumír – člen komise, Kafka Juraj, Ing. – člen komise a Petrovský 

Miroslav – člen komise 

Aktuální úkoly – průběžné aktualizace a publikování standardů, v časopise Chovatel dochází k 

vydávání vzorníků ruských plemen holubů. Kresby použité u těchto vzorníků jsou přímo od 

ruského kreslíře za přijatelnou cenu 12,- €. Je nastavena podmínka pro vydávání těchto vzorníků. 

Plemena musí být zapsána na evropském seznamu plemen, jinak by nemohlo být obsaženo velké 

množství ruských plemen.  

Z dalších úkolů – Uznávací řízení chebské straky:  

Zpracovává se tvorba standardu a vzorníkové kresby, zmapování populace a její schopnosti 

reprodukce. 

Pavel Wieder uvedl, že se proslýchá, že komise zdržuje uznávání chebské straky, ovšem opak je 

pravdou. Komise učinila vše možné kroky, aby proces uznávání proběhl bez průtahů a podle 

patřičné směrnice. Bohužel dodnes nejsou určeny žadateli o uznání minimálně dva plemenné 

znaky, které by Chebskou straku odlišily od jiných plemen holubů, a taktéž není předložen návrh 

typologie postavy pro zhotovení perokresby. Byla uveřejněna v časopise „ Chovatel“ výzva, aby 

se přihlásili další chovatelé tohoto plemene. S pořadatelem celostátní výstavy je vyjednáno 



bezplatné klecné. Chebská straka je vystavována jako novošlechtění, kdy vystavovatel platí jen 

správní poplatek a katalog. 

Z dalších práce komise zmínil zpracování a umístění na webové stránky v sekci holubů –  

Digitální katalog barev a Digitální katalog kreseb. 

Z ostatní činnosti komise – poradenství, přednášky a genetika. Připomněl, že není využívána 

směrnice pro uznávání nových barevných a kresebných rázů (příklad holub rys) 

 

Pavel Wieder dále zmínil úkoly pro zástupce klubů. V roce 2011, při příležitosti mezinárodního 

školení posuzovatelů holubů v Pardubicích, došlo k vydání publikace, se vzorníky národních 

plemen. Na vydání publikace bylo málo času. Plemena se neustále vyvíjí a ne všechny 

perokresby, odpovídají skutečnosti. Zástupci klubů budou osloveni k přepracování perokreseb u 

následujících plemen: 

Benešovský holub 

Český rejdič 

Český stavák 

Český voláč sivý 

Moravská bagdeta 

Moravský bělohlávek 

Moravský morák 

Moravský voláč sedlatý 

Pražský krátkozobý rejdič 

Pražský rejdič středozobý 

Rakovnický kotrlák 

 

ÚOK chovatelů holubů se v následujícím období znovu vrátí i ke zpracované tabulce národních 

plemen vzácných a málo chovaných rázů. V roce 2012 byl po dlouhé době zpracován přehled a 

musí se dále aktualizovat, a s uvedenými počty pracovat. Za rok 2015 po ukončení chovné 

sezony a přípravě na novou, bude ÚOK chovatelů holubů požadovat nové údaje o těchto počtech. 

Celé to vychází z logiky věci, kdy kluby jsou povinny zpracovávat evidenci chovných zvířat a 

počty jejich chovatelů. Pro vzácné a málo chované rázy národních plemen je také uplatňováno 

snížené klecné na národních výstavách (viz „Směrnice pro uznávání plemenných chovů holubů“). 

To samé platí i u novošlechtění plemen holubů. 

  

Pavel Wieder poděkoval za pozornost a předal slovo MVDr. Poláškovi. 

 

Ad 4).  Přednáška o veterinární péči v chovu holubů 
MVDr. Polášek ve své přednášce o trendech ve veterinární péči u holubů. Ve své obsáhlé 

přednášce zmínil všechny aspekty chovu a veterinární péče u holubů. Sám chová řadu let 

poštovní holuby, u těchto holubů jsou trochu jiné podmínky chovu než u okrasných holubů.  

U chovatelů poštovních holubů se provádí sekce na zdraví a výkon, nebo se prostě vyřadí pro 

špatné výkony. U okrasných holubů je šlechtěna barva, barevný ráz typologie. Hodně záleží i na 

prostředí, ve kterém jsou holubi chováni. Holubi se rychle reprodukují, nikdy by se nemělo léčit 

to, co u holubů není, vždy by měli být léčeni na základě rozborů. U holubů se provádí spíše léčba 

nebo prevence nemocí. Rád každému chovateli odpoví na dotazy ohledně veterinární péče. Má 

vytvořené webové stránky, na kterých má informace, o veterinární problematice. O jednotlivých 

nemocech informoval i na stránkách časopisu Chovatel. 



Tato přednáška byla přítomnými vysoce kladně hodnocena. 

 

Ad 5). Diskuse 
 

Pavel Wieder vyzval přítomné k zahájení diskuse. 

 

Leoš Nezval, zástupce Klubu chovatelů holubů koburských skřivanů a římanů – vznesl dotaz na 

šlechtitelské plány, klub odevzdal plán pro plemeno koburský skřivan, musí ještě doplnit plán pro 

plemeno říman  

 

Václav Kurka, zástupce Klubu chovatelů holubů slezských plemen – kladně hodnotí hodnocení 

holubů evropským způsobem posuzování. Informoval o obrovském rozvoji chovatelství 

v sousedním Polsku. Opakovaně navrhnul výstavu posuzovatelů, kde by posuzovatelé měli 

předvést své chovy holubů. 

 

Jiří Studýnka, zástupce Klubu chovatelů holubů německých výstavních – připomněl, že kritika 

evropského způsobu posuzování není kritikou celého klubu, ale jen jednotlivé osoby. Připomněl, 

že při posledním jednání klubu se většina členů vyslovila proti evropskému způsobu hodnocení 

holubů. Webové stránky klubu jsou na úrovni a velmi často aktualizované. Klub pozval zástupce 

ÚOK chovatelů holubů na jednání, ale toto bylo bez odezvy. 

 

Stanislav Jakša, zástupce Klubu chovatelů holubů moravských voláčů sedlatých a moravských 

bělohlávků – vysoce hodnotil posuzování na speciální výstavě klubu, Ing. Miroslav Otruba dobře 

posoudil. Na některých výstavách je posouzení holubů moc stroze vyjádřeno. 

 

Eduard Cigán, zástupce Klubu chovatelů holubů chocholatých staváků – šlechtitelský plán není 

ještě zpracován, plemeno se stále šlechtí a ujednocuje se názor na chocholatého staváka. 

 

Martin Smetana, místopředseda sboru posuzovatelů holubů – informoval o přípravě školení 

adeptů, nebo i potencionálním adeptům na posuzovatele holubů. Školení bude pořádáno v Lysé 

nad Labem, při konání celostátní výstavy v listopadu 2015. Na kluby budou rozeslány pozvánky 

na tuto akci. Připomněl i věkový průměr posuzovatelů holubů. Požádal zástupce klubů o návrh 

nových adeptů. Nadále se bude komise snažit pořádat speciální školení pro adepty. 

Reagoval Stanislav Jakša, zástupce Klubu chovatelů holubů moravských voláčů sedlatých a 

moravských bělohlávků – v klubu jsou starší chovatelé a klub má málo členů. 

Reagoval Jiří Maček, zástupce Klubu chovatelů holubů českých staváků – postrádá odbornou 

literaturu pro adepty 

Reagoval Jiří Holaň – bude vypracována brožurka pro adepty 

Doplnil Martin Smetana – pro adepty je vhodná teoretická část Vzorníku Havlín + Petržílka, na 

webových stránkách je zveřejněn Digitální katalog barev a Digitální katalog kreseb.  

Doplnil RNDr. Milan Tyller – pro širší uplatnění genetiky informoval přítomné o webové stránce 

www.genetikaholubu.cz 

 

Ing. Miloslav Gaja, zástupce Klubu chovatelů holubů českých staváků – připomněl problematiku 

v chovech českého staváka, přišlechtění jiného plemene je problematické. 

http://www.genetikaholubu.cz/


Reagoval Jiří Maček, zástupce Klubu chovatelů holubů českých staváků – letové schopnosti u 

českého staváka jsou v některých chovech zachované, jako příklad uvedl velký chov u přítele 

Lukáše v Toužetíně 

 

Martin Kabát, DiS., generální sekretář ÚV ČSCH, zástupce Klubu chovatelů holubů kingů – 

přivítal přítomné, a poděkoval za možnost zúčastnit se jednání. Vyslovil poděkování ÚOK 

chovatelů holubů za odváděnou práci s kluby. Informoval o připravovaném svozu zvířat na EV 

Méty 2015. 

Celou diskusi uzavřel se svou reakcí Pavel Wieder – omluvil svou neúčast na jednání Klubu 

chovatelů holubů německých výstavních. Informoval přítomné o jednání konference odbornosti, 

ne vše bylo špatně. Připomněl, že se jedná a komunikuje se, se všemi zástupci na úrovni okresů a 

klubů. Činnost klubů není na špatné úrovni. Mělo by pokračovat i nadále chovatelství, 

kamarádství a vzdělávání chovatelů holubů na všech úrovních, včetně posuzovatelů holubů.  

 

Ad. 6). Uplatnění genetiky v praxi 
Po vyčerpání všech příspěvků Pavel Wieder vyzval přítomné k neformální diskusi o šlechtitelské 

a plemenářské práci na přinesených holubech. Na předvedených holubech bude dotazy odpovídat 

RNDr. Milan Tyller a zapojí se i ostatní přítomní. 

Poděkoval zástupcům ZO ČSCH Litovel za přípravu tohoto setkání. Popřál všem zúčastněným 

dobré odchovy v letošním roce a pozval všechny na setkání příštím roce.   

Celý záznam této konference je zaznamenán a uložen na Sekretariátu ÚV ČSCH. 

Zapsal: Tomáš Marušák, tajemník ÚOK chovatelů holubů 

 V Litovli 8. května 2015 


